
فرش�ید غضنفرپور| چهارمین نامزد وزارت علوم 
هنوز نیامده از س��وی برخ��ی از نماین��دگان جواب 
»نه« ش��نید.  روز گذش��ته پس از آن که نامه معرفی 
وزیر پیشنهادی علوم از س��وی هیأت رئیسه مجلس 
اعلام وصول ش��د تعدادی از نماین��دگان مجلس در 
اعتراض به نامزد جدید پست وزارت علوم با فریادهای 
دو – دو مخالفت خود با گزینه پیش��نهادی حس��ن 

روحانی را اعلام کردند.  
حس��ین س��بحانی نیا، عضو هیأت رئیسه مجلس 
نامه رئیس جمهوری را در حال��ی قرائت کرد که بر اثر 
فریادهای اعتراضی دو – دو نمایندگان مجبور ش��د 
سخنانش را قطع کند و سپس با صدای بلندتری نامه 
رئیس جمهوری را بخواند در همین هنگام محمدحسن 
ابوترابی ف��رد، نایب رئیس اول مجلس ک��ه در غیاب 
لاریجانی ریاست صحن علنی را برعهده داشت، خطاب 
به وکلای ملت گفت:  مقام معظم رهبری توصیه کردند 
از این واژه )اش��اره به دو -دو( در صحن علنی استفاده 

نکنید زیرا این واژه در بیرون از مجلس معنایی ندارد. 
گفتنی اس��ت نمایندگان مجل��س در واکنش به 
موضوعاتی که با آن مخالفند از دو – دو و در موافقت با 
گزینه های مطروحه از چهار – چهار استفاده می کنند. 

 وزارت اطلاعات وزیر پیشنهادی را  
تأیید کرده است

در همین حال مجی��د انصاری، مع��اون پارلمانی 
رئیس جمه��وری در گفت وگ��و با خانه مل��ت با بیان 
این که هیچ حاش��یه منفی ای نس��بت به فخرالدین  
احمدی دانش آش��تیانی وجود ندارد، گفت: در طول 
سال های گذش��ته فخر الدین احمدی دانش آشتیانی 
از تمام حواشی سیاسی که مجلس بر آنها حساسیت 
دارد ب��ه دور بوده اس��ت.  انصاری گفته اس��ت:  دکتر 
دانش آش��تیانی از مدیران باس��ابقه وزارت علوم است 
و وی در ادوار مختلف به عنوان یکی از اس��اتید متین و 
ارزشی وزارت علوم مطرح بودند، از این رو من با قاطعیت 
می گویم که هیچ سابقه و حاشیه منفی نسبت به وی 
وجود ندارد.  او همچنین تصریح کرده است: براساس 
قانون، وزیری که از سوی رئیس جمهوری برای کسب 
رأی اعتماد به مجلس معرفی می شود، صلاحیت های 
عمومی وی باید از س��وی مراجع قانونی به ویژه وزارت 
اطلاعات تأیید ش��ود ک��ه این وزارتخان��ه با صراحت 
هرگونه مشکلی را نس��بت به این وزیر پیشنهادی رد 
کرده است.  مخالفت نمایندگان با وزیر پیشنهادی در 
همان دقایق نخس��ت معرفی اش از سوی دولت حتی 

اعتراض برخی از نمایندگان اصولگ��را را نیز به دنبال 
داشته اس��ت از جمله وحید فیاضی، عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس در این باره به ایسنا گفته 
است:  برخی نمایندگان با واکنش خود نشان دادند که 
در از همان ابتدا در مخالفت با وزرای پیشنهادی علوم 
حرکت می کند.  او همچنین گفته است:  هنوز سابقه 
و پرونده آقای آش��تیانی را ندیده ام اما وقتی فضاهای 
این چنینی در مجلس به وجود می آید فضا را مناسب 
نش��ان نمی دهد، با این حال باید صبر کنیم و ببینیم 

مجلس در نهایت چه نظری دارد. 
مخالفت ها با وزیر پیشنهادی از خارج مجلس 

سازماندهی شده است
در عین ح��ال محمدرض��ا تابش نماین��ده مردم 
اردکان در مجلس در گفت وگو ب��ا ایلنا با بیان این که 
این مخالفت ها از خارج مجلس س��ازماندهی ش��ده 
است، گفت:  این حرکت سازماندهی شده بود.  وقتی 
اطلاعی از فرد معرفی ش��ده ندارند و تحت تأثیر یک یا 
۲ پیامک از بیرون قرار می گیرند شأن خودشان را پایین 
می آورند و نش��ان می دهند تحت تأثیر فضای بیرونی 
و توصیه تندرو ها به جای ش��ناخت و نظارت دقیق و 
فنی از مس��ائل قرار می گیری��م و در تصمیم گیری ها 
کاملا جناحی عمل می کنی��م.  او همچنین در جمع 
خبرنگاران گفته است: از روز گذشته که مسجل شد 
آقای دانش آش��تیانی کاندیدای تص��دی وزارت علوم 
هستند در سطح وس��یع پیامک هایی آمد که ایشان 

را به جریان فتنه، تندروها و وقایع 88 منتسب کردند.  
امروز از نمایندگان نظرسنجی کنید چندنفر از آنها آقای 
دانش آشتیانی را می شناسند.  دو - دو گفتن نمایندگان 
در مجلس نسبت به شخصیتی که از او هیچ اطلاعی 
ندارند، نشان دهنده حرکت سازماندهی شده علیه آقای 
دانش و دولت از بیرون است و لازم است دستگاه های 
اطلاعاتی و امنیتی در این زمینه حساس��یت به خرج 
دهند.  تابش همچنین گفته است:  من نماینده، این 
اطلاع��ات را راجع به افراد ندارم و فک��ر می کنم درون 
دولت تش��کیلاتی وجود دارد که یا بقایای دولت قبل 
هس��تند یا خیلی دلبسته به دولت نیس��تند که این 

اطلاعات را در اختیار مخالفان قرار می دهند. 
دولت می خواهد حاشیه های توافق هسته ای را 

کنترل کند
احم��د بخشایش اردس��تانی نی��ز در گفت وگ��و با 
»شهروند« درباره وزیر پیش��نهادی علوم و مخالفت 
برخی از نمایندگان ب��ا وی گفت:  آقای آش��تیانی تا 
آن جا که م��ا می دانیم رفیق صمیمی مصطفی معین 
وزیر عل��وم دول��ت اصلاحات اس��ت اما ف��ارغ  از این 
حرف ها به نظر من جو کلی مجلس با او موافق نیست 
زیرا مجلس فکر می کند دولت دس��ت به اجرای یک 
سناریوی از پیش تعیین ش��ده زده است و می خواهد 
ناکام��ی در تواف��ق هس��ته ای را با حاشیه س��ازی در 
مجلس جبران کند، احتمال دیگری ک��ه وجود دارد 
این است که توافق هسته ای انجام ش��ده و این توافق 

به این دلیل که حاشیه س��از خواهد بود دولت ترجیح 
می دهد با حاشیه س��ازی در وزارت علوم حاشیه های 
توافق هسته ای را کنترل کند.  احتمال دیگری هم که 
وجود دارد این است که رئیس جمهوری فکر می کند با 
معرفی گزینه هایی که مجلس با آنان مخالفت می کند 
باعث ش��ود مردم علیه مجلس موضع بگیرند.  عضو 
کمیسیون امنیت ملی با بیان این که داستان وزیر علوم 
به جاهای بدی رسیده و اگر رئیس جمهوری همچنان 
بر این گزینه ها اصرار کند مقام معظم رهبری باید به 
قضیه ورود کنند که در آن صورت سه قوه نظر خواهند 
داد و هنگامی که سه قوه نظر بدهند فردی که مجلس 
می خواهد معرفی می ش��ود، در هر صورت به نظر من 

رئیس جمهوری در نهایت متضرر خواهد شد. 
 به دنبال پرونده سازی علیه 

   وزیر پیشنهادی علوم هستند
در همین حال مع��اون نظارت و هماهنگی معاونت 
امور مجل��س رئیس جمهوری با بی��ان این که افرادی 
به دنبال پرونده س��ازی علیه وزیر پیش��نهادی علوم، 
تحقیقات و فناوری هستند، گفت: دولت برای تمامی 
پرونده سازی ها پاسخ دارد. مجید نصیرپور به ایرنا گفته 
است:  این از معجزات اخلاقی حوزه سیاست است و در 
روزی که هنوز نامه معرفی وزیر پیشنهادی به مجلس 
نیامده، سندسازی ها شروع می شود.  او همچنین گفته 
است: ما وقتی با 1+5 برای منافع ملی در حال مذاکرات 
هسته ای هستیم، در داخل کشور نباید برای ما سخت 
باشد تا بین برادران مومن یک مجموعه نظام گفت وگو 
صورت گیرد و اگر باب گفت وگو باز ش��ود، بسیاری از 
مسائل حل خواهد شد.  در هر حال باید تا هفته آینده 
منتظر ماند و دید وزیری که هنوز نیامده »نه« شنیده 
خواهد توانست در ادامه مذاکراتش با نمایندگان نظر 
مثبت آنان را جلب کند ی��ا وزارت علوم باید همچنان 

منتظر پنجمین نامزد صدارت خود باقی بماند. 
سوابق اجرایی وزیر پیشنهادی

چنانکه خبرگزاری دانشجویان ایران ایسنا گزارش 
کرده دانش آش��تیانی، دکترای مهندسی زلزله دارد و 
هم اکنون دانشیار دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین 
اس��ت. وی همچنین پیش از این عضو شورای تدوین 
برنامه پنج س��اله چهارم علم و فن��اوری آموزش عالی 
در وزارت عل��وم، تحقیقات و فناوری، عضو ش��ورای 
برنامه ریزی سازمان س��نجش آموزش کشور از  سال 
۷۶ تا 8۲ و معاون اداری و پش��تیبانی وزارت فرهنگ 

و آموزش عالی از  سال ۷۶ تا 8۰ بوده است. 

گپخبر

روی خط خبر

چهارمین نامزد وزارت علوم نیامده جواب منفی شنید
رئیس جمهوری، احمدی دانش آشتیانی را به مجلس معرفی کرد

   فریادهای دو – دو نمایندگان در اعتراض به معرفی وزیر پیشنهادی اعتراض ابوترابی فرد را به دنبال داشت
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گزارش

شهروند| روز گذش��ته مراس��م تودیع و معارفه عزت الله ضرغامی و 
محمد سرافراز با حضور چهره های فرهنگی و هنری و سیاسی در سالن 

همایش های صداوسیما برگزار شد. 
در این مراسم، علی لاریجانی، آیت الله جنتی، علی جنتی وزیر فرهنگ، 
ابراهیم رئیس��ی رئیس ش��ورای نظارت بر صدا و س��یما، غلامحسین 
محسنی اژه ای، محمدباقر قالیباف، محمد محمدی گلپایگانی رئیس دفتر 
مقام معظم رهبری، حسام الدین آشنا و برخی نمایندگان مجلس شورای 

اسلامی حضور داشتند. 
به گزارش ایلنا،  محمدی گلپایگانی در آغاز این مراسم، متن حکم مقام 
معظم رهبری درباره محمد سرافراز را قرائت کرد و افزود:  بر من لازم است 
که از زحمات صداوسیما مخصوصا در این ایام در انعکاس مراسم عزاداری 
محرم تشکر کنم.  علی لاریجانی رئیس مجلس که خودش هم پیش از 
ضرغامی ریاست صداوسیما را بر عهده داشت، در این مراسم گفت:  امروز 
در عصر و شرایطی هس��تیم که شکل ارتباطات کاملا تغییر کرده است 
و صداوسیما نیز باید به این ش��رایط توجه کند.  نوع تعامل با رسانه باید 
تغییر کند و صداوسیما هم باید خودش را در این راه به روز کند و ماموریت 
سنگینی دارد.  وی با اشاره به فهم مشترک مردم و مدیران گفت: یکی از 
کارهای صداوسیما این است که بین مردم و مدیران دستگاه ها این فهم 
مشترک را گس��ترش دهد.  لاریجانی ادامه داد: متاسفانه امروز بیشتر 
مدیران و دستگاه های اجرایی تصور می کنند که با استخدام زیاد نیرو و 
افزایش بودجه می توان کار را سامان داد اما اینگونه نیست. تا کار اقتصادی 

سامان پیدا نکند و به سمت کارآفرینی حرکت نکنیم موفق نخواهیم بود. 
هر دستگاهی که بودجه اش را زیاد کند باعث پیشرفت کار نمی شود اما 

متاسفانه امروز بخش زیادی از بودجه ما جاری است اما موثر نیست. 
ابراهیم رئیسی دادستان کل کشور نیز در این مراسم گفت:  ضرغامی 
دارای ظرفیت خوبی بود و دربرابر همه تهاجم ها از داخل و بیرون مسلط 
بود و کار ه��ا را به خوبی پیگیری می کرد و نتیجه آن امروز کاهش توجه 
مردم به رس��انه های خارجی و ماهواره ها و توجه به رس��انه ملی است و 
مرجعیت اخبار صحیح امروز صداوس��یما ش��د.  اما عزت الله ضرغامی 
خودش در ارزیابی دوران مسئولیتش پشت تریبون گفت:  من در دوره 

مدیریت خود نمی توانم نمره خوبی به خ��ودم بدهم و معتقدم توقعات 
رهبری را آنگونه که باید نتوانس��تم عمل کنم اما ایش��ان همیش��ه به 
ما لطف داشتند و همیش��ه به جز آقایی و بزرگواری از ایشان هیچ چیز 
دیگری ندیدیم و تعابیری که ایشان برای صداوسیما و رسانه ملی بیان 
کردند سرمایه بسیار گرانبهایی است.  ضرغامی با اشاره به این که امروز 
این س��ازمان نیاز به حمایت بودجه ای دارد، گف��ت: کف اعتبارات برای 
سازمان صداوس��یما درنظر گرفته شده که آن س��ه هزار و ۲۰۰ میلیارد 
تومان است اما فقط نیمی از این بودجه به صورت مستقیم به صداوسیما 
داده می ش��ود و بقیه آن را خود مدیران صداوس��یما باید از آگهی های 
دولتی به دست بیاورند. اگر قرار اس��ت صداوسیما جراحی های بزرگی 
بکند و تحولی ایجاد بکند باید از آن حمایت شود.  محمد سرافراز رئیس 
جدید سازمان صداوسیما هم در این مراسم با اشاره به این که امروز باید 
به سمت برون رفت از مش��کلات حرکت کنیم تا در دنیا در وضع انفعال 
نمانیم، گفت: باید وزن و جایگاه صداوس��یما و شبکه های تلویزیونی و 
رادیویی و برنامه های آن در سبد مردم افزایش پیدا کند. همچنین باید 
صداوسیما در مسیر تبدیل شدن به یک رسانه اسلامی با رسالت جهانی 
گام بردارد.  به همین دلیل امروز ما نیاز داریم که به راه حل های جدیدی 
حرکت کنیم.  وی درباره بحث نیروی انس��انی در صداوسیما نیز گفت:  
باید یک چابک سازی در سازمان صداوسیما شکل بگیرد و نیروی انسانی 
کارآمد در صداوسیما مورد استفاده قرار بگیرد و با یک اصلاح گردش کار، 

تولیدات برون سپاری شود. 

سخنرانان مراسم معارفه رئیس جدید صداوسیما مطرح کردند 

ضرورت تغییر و تحول در رسانه ملی

علیرضا محجوب: 

 با سگ گردانی مخالفم 
چون تظاهر سرمایه داری است

ش�هروند| هفته گذشته ش��ماری از نمایندگان 
مجل��س طرحی با ن��ام »الحاق یک م��اده به قانون 
مجازات اسلامی« تنظیم و به کمیسیون حقوقی و 
قضایی ارایه کرده اند که در بخشی از آن آمده است:  
»هر کس به گردان��دن یا بازی کردن ب��ا حیواناتی 
از قبیل س��گ و میمون که گرداندن آنه��ا در انظار، 
اماکن عمومی یا معابر به فرهنگ اسلامی یا سلامت 
و آرامش اطرافی��ان به ویژه زنان و کودکان آس��یب 
می زند اقدام کند ی��ا آنها را مورد معامل��ه قرار دهد 
یا در خانه خود نگهداری کند و ب��ه اخطار ماموران 
انتظامی ترتیب اث��ر ندهد به جزای نق��دی از 1۰تا 
یکصدمیلیون ریال یا به ش��لاق تا ۷۴ضربه و ضبط 
حیوان مذکور محکوم می شود.«  علیرضا محجوب 
نماینده مردم تهران و از امضاکنندگان این طرح در 
گفت وگو با »ش��هروند« ضمن دفاع از طرح به بیان 

نکات بیشتری درباره جزییات آن پرداخته است.
انگیزه ارایه این طرح به کمیسیون حقوقی 

قضایی چه بوده است؟
من یک روز در ش��مال کشور سوار  ماشینی شدم 
که فردی در آن با تلفن، س��گ معامله می کرد و من 
فهمیدم سگ بورس هم دارد. این شخص به من گفت 
سگ به درد بخور قیمتی کمتر از 5 یا ۶ میلیون تومان 
ندارد. ببینید این پول یک وسیله نقلیه است، الان در 
شمال شهر تهران این طور باب شده که برخی از افراد 
در منازل خود سگ نگهداری می کنند. فقط هزینه 
تغذیه این حیوان به اندازه حقوق یک ماه یک کارگر 
است چرا باید در جامعه ما چنین مسائلی ترویج شود؟ 
در شهرس��تان خوی  سال گذش��ته دارندگان سگ 
اجتماع کردند و بیش از 8 ه��زار نفر اجتماع کردند، 
این اخبار به دست ما می رسد ما می گوییم اینها جزو 
نمایش های سرمایه داری است و نباید در جامعه ما 
ترویج شود. ضمن این که به هرحال از نظر شرعی هم 

سگ از نجاسات محسوب می شود. 
اتومبیل های لوکس چند صد میلیون تومانی 
هم نشانه سرمایه داری است. برای جلوگیری 
از نگهداری آنها هم طرحی در دس�ت بررسی 

قرار دارد؟
درباره آنها هم ما معتقدیم باید مالیات های سنگین 
بدهند اینها مصرف امیال است. بعد هم این طرحی 
است که ما به کمیسیون داده ایم فکر می کنیم. من به 
این جهت طرح را امضا کردم چون معتقدم نباید این 
مسائل در جامعه ما ترویج پیدا کند. من می گویم سگ 
می تواند مونس و همراه چوپان باش��د ولی نمی تواند 
هم��راه بچه در یک آپارتمان باش��د. بحث ما س��گ 

تجملاتی است، سگ برای گله است نه آپارتمان. 
در قسمتی از این طرح به »نگهداری سگ و 
میمون در خانه« اشاره شده است، آیا می توان 
اس�تنباط کرد این طرح موجب تفتیش خانه 

افراد را فراهم می کند؟  
  خانه ۶۰ متری که جای نگه داشتن سگ نیست 
به همین دلیل افراد از همسایه ای که سگ دارد شاکی 
می شوند که در صورت شکایت همسایه ها براساس 
آنچه در طرح پیش بینی شده به موضوع رسیدگی 

خواهد شد.

علوی:  خدمات وزارت اطلاعات 
منحصر به دولت نیست

ایرن�ا | وزیر اطلاع��ات گفت: ای��ن وزارتخانه 
عضو دولت و در چارچوب سیاست های آن عمل 
 می کند اما ارای��ه خدمات آن منحص��ر به دولت

 به معنای کابینه نیست. 

پایداری به نیابت از احمدی نژاد 
اقداماتی را انجام می دهد

ایلنا | امیرمحبیان، موسس حزب نواندیشان، 
درباره تحری��کات احمدی ن��ژاد و تیمش اظهار 
کرد:  تح��رک دکتر احمدی ن��ژاد و ه��واداران او 
امری عجیب و خلاف عقل نیست، فعلا پایداری 
به نیاب��ت از او ولو ان��کار کند، اقدامات��ی را انجام 
می دهد اما مهم ترین فاکتوری که موقعیت ویژه 
برای احمدی ن��ژاد ایجاد خواهد کرد، شکس��ت 
دولت روحانی در برنامه ها  یا غلتیدنش به آغوش 

اصلاح طلبان خواهد بود.

مولاوردی:  پیگیری ها درباره 
اسیدپاشی به نتیجه نرسیده است

ایرن�ا | مع��اون رئیس جمهوری در ام��ور زنان و 
خان��واده گفت:  وزی��ران اطلاعات، دادگس��تری و 
کش��ور گزارش خود را درباره حادثه اسیدپاشی به 
رئیس جمهوری داده اند اما چون س��رنخی کشف 
نش��ده، پیگیری ها به نتیجه نرس��یده اس��ت. وی 
در پاس��خ به س��والی درباره بحث حض��ور زنان در 
ورزش��گاه ها نیز گفت: جلس��ات کمیته مشترک 
معاون ریاس��ت جمهوری با وزارت ورزش و جوانان 
به جمع بندی هایی دست یافته که به تصویب هیأت 
دولت نیز رسیده، اما باید شورایی برای ادامه بررسی 

موضوع و ارایه راهکارهای اجرایی تشکیل شود.

 جهانگیری: رسالت برخی
 نگران کردن مردم است

معاون اول رئیس جمهوری گفت:  متاس��فانه 
در همی��ن روزها به عن��وان نامه سرگش��اده به 
رئیس جمهوری نوشته اند که ش��ما قولی دادید 
که حتی یک گام نیز برداشته نشده است که این 
موضوع تبدیل به سوژه خبری برخی از رسانه ها 
شده است. یک دروغ اینگونه جعل و به مردم گفته 

می شود که کاری نشده است. 
به گزارش ایرنا، اسحاق جهانگیری، در مراسم 
رونمایی و بازدید از دس��تاوردهای شاخص جهاد 
دانشگاهی و در جمع مدیران و پژوهشگران این 
نهاد، تصریح کرد: من مانده ام یک عده چه رسالتی 
برای خودشان قایلند که سعی می کنند با جعل 
یکسری اخبار مردم را نسبت به کارهایی که انجام 

می شود نگران کنند.
 جهانگیری ادامه داد: ما تلاش جدی داریم که 
تحریم ها برداشته شود و دشمن حق قانونی ملت 
بزرگ ایران را همچون س��ایر ملل و در چارچوب 

حقوق بین الملل بپذیرد. 
معاون اول رئیس جمه��وری اضافه ک��رد: اما 
به هرحال دش��من ممکن است از خصومت خود 
دست برندارد و به همین دلیل برای شرایطی که 
تحریم ها ادامه یابد نیز در دولت تدابیری اتخاذ و 

برنامه خوبی تدوین شده است.

 پاسخ ربیعی به سوال نمایندگان
 در کمیسیون اجتماعی

س��خنگوی کمیس��یون اجتماع��ی مجلس 
 شورای اسلامی از پاس��خگویی وزیر کار، تعاون و
رف��اه اجتماع��ی به برخ��ی نماین��دگان در این 

کمیسیون خبر داد. 
به گزارش ایسنا، ایرج عبدی،با اشاره به جلسه 
دیروز بعدازظه��ر کمیس��یون اجتماعی گفت: 
در جلس��ه دیروز لایح��ه اضافه ش��دن صندوق 
بازنشستگی تأمین اجتماعی نیروهای مسلح به 
لیست نهادهای عمومی غیردولتی مورد بررسی 

قرار گرفت. 
وی ادامه داد: با توجه به این که همه بودجه این 
صن��دوق را دولت می دهد و کل س��رمایه دولتی 
است عنوان غیردولتی برای آن غیرقانونی است 
بنابراین بنا ش��د دولت مجددا لایحه را بررس��ی 
کرده و نظر نهایی خود را درخصوص آن اعلام کند. 
سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس همچنین 
از حضور ربیعی وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در 
جلسه دیروز خبر داد و خاطرنشان کرد: چند تن 
از نمایندگان سوالاتی از وزیر کار داشتند که برخی 
از پاسخ های وزیر قانع ش��ده و برخی سوالات نیز 
بنا شد در کارگروه تعیین شده بیشتر مورد بررسی 

قرار گیرد.

 انتخاب دبیرکل جامعه 
روحانیت مبارز به تعویق می افتد

عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: برخی از اعضا 
درخواست کرده اند تا انتخاب دبیرکل جامعه به 
تعویق افتاده و پس از چهلم آیت الله مهدوی کنی 

برگزار شود.
 س��یدرضا تق��وی در گفت وگو با ایس��کانیوز، 
درباره محوریت جلس��ه جامعه روحانیت مبارز 
مبنی بر انتخاب دبیرکل، اظهار داشت:  احتمال 
دارد انتخاب دبیرکل به تعویق بیفتد، زیرا برخی 
نظرشان این است که چهلم آیت الله مهدوی کنی 

برگزار و سپس دبیرکل انتخاب شود.
وی در پاس��خ به این س��وال که آیا اعضا بر این 
امر اتفاق نظر دارن��د؟ گفت: تاکنون این موضوع 
در جلس��ه مطرح نش��ده اما به صورت پراکنده 
شنیده ام و به خود بنده هم گفته اند که بگذارید 
چهلم آیت الله بگذرد و سپس به انتخاب دبیرکل 
اقدام کنید.عضو جامعه روحانیت مبارز همچنین 
درباره دعوت جامعه از  هاش��می، امامی کاشانی، 
روحانی و ناطق نوری برای ش��رکت در جلسات 
جامعه اظهار بی اطلاعی ک��رد و دراین باره گفت:  
بحث دع��وت از این آقایان بود. البته یک س��الی 
هس��ت که دعوتنامه ارسال نمی ش��ود. اما برای 
حضور در جلسات جامعه هر بار ارسال می شد. در 
مورد نامه به آیت الله  هاش��می هم اطلاعی ندارم. 
تقوی درباره نامه ناصحی به  هاشمی رفسنجانی 
هم اظهار بی اطلاعی کرد و گفت: وی مس��ئول 
اجرایی جامعه اس��ت و بنده هم از این نامه خبر 

ندارم.
وی درب��اره احتمال دبیرکلی امامی کاش��انی، 
ناطق ن��وری، روحان��ی و  هاش��می ه��م گفت: 
گمانه زنی ها و احتمال این که چه کسی دبیرکل 
شود به صورت جدی در جلسات بحثی نشده، باید 

دید که چه کسی آمادگی دارد.

 خرازی: منتظر صدور 
مجوز فعالیت »ندا« هستیم

دبیرکل تشکل ندا درخصوص آخرین وضع این 
تشکل نیز اظهار داش��ت: ما منتظر صدور مجوز 
فعالیت ندا از سوی وزارت کشور هستیم تا زودتر 

تکلیف تشکل »ندا« مشخص شود. 
به گزارش فارس، س��یدصادق خرازی، با بیان 
این که ما ب��ا حفظ هوی��ت اصلاح طلب��ی خود 
معتقد به تعامل با نظام و حل مشکلات هستیم، 
خاطرنشان کرد: ما می خواهیم یک فضای خوب 
و منطقی در کش��ور ایجاد ش��ود. این دیپلمات 
سابق کشورمان با تأکید بر موقعیت ژئوپلتیک و 
استراتژیک جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: 
  تحقق امنیت منطقه ای و کمربند امنیتی بدون 

در نظر گرفتن ایران امکان ندارد. 

شهروند|   روز گذش��ته گزارش تحقیق و تفحص مجلس از عملکرد 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در زم��ان دولت احمدی نژاد درخصوص 
واردات کالاهای اس��تراتژیک و تنظیم بازار ای��ن کالاها در صحن علنی 
بهارستان قرائت شد.  تحقیق و تفحص از عملکرد وزارت صنعت، معدن 
و تجارت درباره واردات کالاهای استراتژیک و نحوه توزیع آنها در نشست 

علنی روز دوشنبه مورخ ۲۰ خردادماه 139۲ مصوب شده بود. 
عمده اهداف این تحقیق و تفحص ش��امل بررس��ی ارز داده ش��ده به 
کالاهای یادش��ده، بررس��ی نحوه توزیع کالاهای مذکور و اث��رات آن در 
تنظیم بازار، بررسی واردات بی رویه محصولات فاقد استاندارد بی کیفیت 
و واردات نهاده ای کشاورزی و چگونگی توزیع آنها از مهم ترین محورهای 
این تحقیق و تفحص بود.  در گزارش مجلس آورده شده که به رغم افزایش 
بی رویه واردات محصولات کشاورزی با استفاده از نرخ ارز مرجع در سال 
1391 انتظار می رفت که قدرت خرید مردم برای تهیه غذا و محصولات 
کش��اورزی افزایش یابد اما آمار ش��اخص قیمت مواد خوراکی در س��ال 
 1391 از شاخص کل قیمت ها بالاتر بوده )۴۴ درصد افزایش در شاخص 
مواد خوراکی و آش��امیدنی نس��بت به 3۰/5 درصد ش��اخص کل( این 
بدان معنا اس��ت که تورم در مواد غذایی از دیگر بخش های سبد خانواده 
بالاتر بوده و با استناد به این شاخص می توان اثبات کرد که قدرت خرید 
خانوارها برای خرید موادغذایی کاهش یافته اس��ت. اما نکته قابل تامل 
در گزارش مجلس آن بود که برخی از مباشرین در ازای میزان کل ارزی 
که از بابت ثبت س��فارش و جهت واردات کالا به آنها اختصاص داده شده 

اس��ت کالاهای موضوعه را وارد نکرده اند.  به عبارت دیگر، وارد کنندگان 
در ازای قیمت غیرواقعی، ارز بیش��تری با نرخ مرجع دریافت و به واردات 
کالاهای دیگر و یا فروش ارز در بازارهای آزاد اقدام کرده اند.  در بررسی ها 
مشخص شد برخی از واردکنندگان که توسط معاونت بازرگانی داخلی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به بانک مرک��زی جهت واردات کالاهای 
اساسی معرفی شدند توسط بانک های عامل به آنها ارز مرجع تخصیص 
یافته اس��ت که بالغ بر ۲۶ میلیون یورو ارز دریافت کرده که از این تعداد 
5 ش��رکت هیچ گونه وارداتی نداشته و دو ش��رکت دیگر نیز مجموعا از 
مقدار 11 میلیون یورو تنها مقدار 15۰۰ ت��ن واردات صورت گرفت ولی 
هیچ گونه وارداتی درخصوص ارز دریافتی تا دی ماه س��ال 139۲ توسط 
آنها صورت نپذیرفته است.  تا تاریخ اول اسفند 91 در بانک مرکزی هیچ 
مرجعی وجود نداش��ت که اطلاعاتی درخصوص ارز مرکزی بانک های 
عامل برای نوع واردات داشته باش��د و هیچ ابزار نظارتی هم برای کنترل 
این که بانک های عامل چگونه ارز ها را استفاده کرده اند نبوده است؛ بانک 
مرکزی پ��س از فروش ارز به بانک عامل و اخذ وج��ه ریال آن، هیچ گونه 
تعهدی را نسبت به بازگشت ارز از طریق ورود کالا از بانک های عامل اخذ 
نکرده است، این مسأله موجب آن شد تا هیچ گونه کنترل بر ارز تخصیصی 
و کالای وارداتی وجود نداشته باشد، به گونه ای که برخی از واردکنندگان 
با ثبت س��فارش های کالاهای اساسی ازجمله گندم و سپس تخصیص 
ارز مرجع به آن، به راحتی ثبت س��فارش خود را به خ��ودرو یا کالاهای 
دیگری که ارز مرجع به آنها تخصیص داده نمی شود تغییر داده و خودرو 

و یا کالاهایی را وارد کرده اند که نه بانک مرکزی و نه بانک عامل نظارتی 
بر این امر نداش��ته اند.  در گزارش مجلس آمده است که به طور تقریبی 
حدود 5۰ درصد از ارزهای تخصیص داده شده برای واردات کالا، از کشور 
خارج شده و اما در ازای آن کالایی وارد نشده است.  در نیمه دوم سال 91 
و نیمه اول س��ال 9۲ حدود 8۰۰ حواله برای حدود ۲15 ش��رکت جهت 
دریافت ارز مرجع به بانک مرکزی معرفی و از این تعداد 1۷۴ ش��رکت با 
ارزش حدود ۲ میلیارد دلار لیست توزیع کالا و یا نهاده وارداتی خود را به 
شرکت پشتیبانی امور دام ارایه نداده و شرکت مذکور نیز از ارایه تکمیلی 
به کار شناسان این هیأت خودداری کرد که احتمال عدم واردات یا توزیع 
خارج از ش��بکه درخصوص آنها وجود دارد. همچنین در م��ورد واردات 
مرغ، ش��رکت فروش��نده )PSN GROP( ترکیه از مجموعه ۲/۷۰۴ 
 تن مرغ منجمد، به  رغ��م دریافت کامل ثمن معامله، مقدار 1/1۲55 تن 
مرغ سالم قابل مصرف تحویل شرکت کرده و مقدار ۷۶5 تن به ارزش یک 
و نیم میلیون یورو پس از ورود آن به ایران حسب اعلام سازمان دامپزشکی 
غیرقابل مصرف و معدوم شده و همچنین ۶8۴ تن به ارزش یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار یورو باقی مانده مرغ منجمد موضوع قرارداد نیز تحویل نشده 
است.  محمدحسن ابوترابی فرد نایب رئیس مجلس پس از قرائت گزارش 
تحقیق و تفحص از عملکرد وزارت صنعت، معدن و تجارت درباره واردات 
کالاهای اس��تراتژیک و نحوه توزیع آنها اظهار داش��ت:  بنا به درخواست 
هیأت تحقیق و تفحص کننده و اهمیت موضوع به استناد آیین نامه داخلی 

مجلس این گزارش را برای رسیدگی به قوه قضائیه ارسال می کنیم. 

گزارش تحقیق و تفحص از وزارت صنعت و معدن قرائت شد
رونمایی مجلس از تخلفات وزارت صنایع دولت گذشته

   26 میلیون یورو به نام کالاهای استراتژیک،  به کام افراد خاص

رنا
: ای

س
عک

  


